
 

 REFERAT BESTYRELSESMØDE   

 

PRAKTISK  

Dato Onsdag 15. marts 2023 

Tid 19.00-21.00 

Sted https://us02web.zoom.us/j/89488772593?pwd=Z3BTKzVjUm9aYTdRV0JWVGFV
NHR6Zz09  

Deltagere Jacob, Eva, Marie, Charlotte, Iben, Inger-Lise, Louise, Dorte og Karina  

Afbud Lis, Henrik og Christina 

Referat Iben 

Ordstyrer Jacob og Karina 

 

GODKENDELSE AF 

Referat fra sidst Der var ingen kommentarer, så det er godkendt 

Dagsorden  

 

SIDEN SIDST 15 minutter Referat 

Karina Ny suppleant – Hvem? Hvornår? Der er flere, der har vist interesse for at gå ind 
i foreningsarbejdet - dog ikke på nuværende 
tidspunkt. Jacob spørger en tidligere kollega 
fra studievalg og Karina spørger efter 
interesserede ved et arrangement for 
vejledere i studievalg fredag. Er der ikke 
nogen derfra, der er interesserede i at træde 
til som suppleant, lader vi den ligge frem til 
generalforsamlingen.  

Karina 
og 
Jacob 

Update på NFSY Karina er vores repræsentant i NFSY.Der er 
opstartsmøder i planlægningsgruppen, Jacob 
er vores repræsentant i 
planlægningsgruppen. Første fysiske møde i 
gruppen i foråret 2024. Marie er gået ind i 
planlægningen med det økonomiske 
perspektiv. Det er alle glade for:)  

Karina IAEVG i Haag 28.-30. juni 2023 - Lifelong 
development as a standard 

Karina repræsenterer DVF. Er der nogen, der 
skal have arbejdspladsen til at betale, er der 
rabat frem til d. 25.  

Karina Ny serie på SOME: Det vejledning kan og gør – 
indslag sendes til Karina 

Der kommer et opslag til SoMe med 
opfordring til at dele historier fra 
vejledningsland. Alle i bestyrelsen opfordres 
til at prikke til kollegaer og spørge om de ikke 
vil bidrage. 

Karina Husk fremadrettet at sende skriftlig 
opdatering for jeres område senest 14 dage 
før møderne (næste gang 26. april) 

 

Marie  Marie har ryddet op i foreningens regnskaber, 
opsagt medlemmer, der ikke har betalt o.lign. 

https://www.google.com/url?q=https%3A%2F%2Fus02web.zoom.us%2Fj%2F89488772593%3Fpwd%3DZ3BTKzVjUm9aYTdRV0JWVGFVNHR6Zz09&sa=D&ust=1669494120000000&usg=AOvVaw3S2mi_GeRCnTKOZ-3ynGuf
https://www.google.com/url?q=https%3A%2F%2Fus02web.zoom.us%2Fj%2F89488772593%3Fpwd%3DZ3BTKzVjUm9aYTdRV0JWVGFVNHR6Zz09&sa=D&ust=1669494120000000&usg=AOvVaw3S2mi_GeRCnTKOZ-3ynGuf


 

Der er enkelte nye medlemmer efter 
konferencen. Der er også udmeldelser…   
 
 

 

EVALUERING AF KONFERENCEN – 40 minutter  

Karina Udsendt evaluering – hvad siger den? (10 
minutter) 
 
Vores evaluering: (Breakout 15 minutter) 
Indhold 
Organisering 
DVF´s rolle 
 
Opsummering fra grupper  
Evt. fremtidige konferencer – hvad er vigtigt 
for DVF? 
(15 minutter) 

Gruppe 1: 

Indhold 

- Sultana: Nogle synes, at det var 

spændende. Andre blev lidt stødt af ham 

- Workshops: blandende reaktioner, 

lidt uklart med formålet for de enkelte, godt 

med noget praksis 

- Generelt god stemning 

Fremtid 

- Beskrive forslag til indholdet ud fra et 

skema 

- Gerne blande praksis og teori 

Organisering 

- Flere hjælpere til at åbne op (evt 

studerende) 

- Stationsforstander - ansvarlig 

- Lydfolk og it- hjælp 

- Obs på tidsplanen og lange spørgsmål 

(opfordre til korte spørgsmål) 

DVF 

- Mere frihed til 

bestyrelsesmedlemmer 

- Skal nok være mere synlige – rollups, 

navneskilte mm 

- Har givet mulighed for en del omtale 

 

Gruppe 2: 

 

1. Ønske: bedre brief af oplægsholdere 

til workshops 

(eks: Workshops var relevante, men mere 

envejskommunikation, mindre reklame for 

egen biks… plus de andre kommentarer fra 

evalueringen) 

     2.   Vigtigt med et trækplaster/VIP som 

keynote 



 

     3.   Fastholde vejledningens dag d. 1. feb. – 

men er det så en konference vi skal   

            satse på den dag, fra DVFs side 

Supplerende: 

Organisatorisk: lidt mere Danmarks 

Vejlederforenings materiale på konferencen 

 

Gruppe 3 (Eva, Dorte og Iben) 

 

- Delte meninger om Sultanas oplæg. 

Nogen synes det var lovlig teoretisk, 

andre at det var dejlig teoretisk:)  

Overraskende politisk.  

- Velfungerende workshops - dem vi 

deltog i. Højere kvalitet i de 

inddragende og praksisnære 

workshops, så det ikke blot er oplæg 

eller reklame for en bestemt 

retning/fag.  

- OBS på at det skal være WORKshops 

mere end oplæg.  

- Dejligt, at der var plads til “mingling” 

uden at det var for meget og blev 

tidsspilde. Det fungerede godt.  

- Er tiden løbet fra fysiske 

konferencefoldere? Blev det spild af 

papir? Kan det være som plakater, 

man kan orientere sig på, uden at det 

bliver individuelt uddelt?  

- Fordele ved konferencen:  

- Dejligt at mærke det faglige 

fællesskab og den stolthed vi 

har i vejlederfaget. 

- En overvejelse:  

- Er vores kræfter brugt bedre 

ved at være “hovedsponorer” 

på en konference (evt. en 

anden dato end d. ½) og 

ellers lægge vores kræfter i 

tiltag, der kan fejre/markere 

vejledningens dag ude på 

arbejdspladserne? 

 



 

Opsummering:  

Vi skal melde tilbage til KP ved næste 

bestyrelsesmøde (D. 10/5) hvor meget og 

hvordan vi vil deltage i Vejledningens dag-

konferencen.  

 

 

EVALUERING AF PODCAST  - 20 minutter  

Karina Opsummering af vores mål: 
God og hyggelig snak mellem kollegaer 
Vi må gerne være faglige og nørde – ikke alle 
kommer på kursus 
Inspirere til samtaler ude i 
vejledningslandskabet 
 
Status på downloads: 
Vejledning som profession – 202 (6 uger) 
Vejlederens balancegang – 148 (3 uger) 
At skabe mening – 38 (1 dag) 
 
Hvordan holder vi liv i det? 

Vejledning som profession: 202 afspilninger 
Vejledningens Balancegang: 148 afspilninger 
At Skabe menings: (lagt op i dag) 38 
afspilninger. 
Vi har rigtig gode ratings i vores podcast-
kategori.  
 
Vi er generelt meget positive omkring det at 
lave podcasts - det har været sjovt at lave, det 
bliver lyttet og brugt på arbejdspladserne og 
det har været med til at samle os som 
bestyrelse.  
 
De positive erfaringer er taget til efterretning 
og vi vil tage det med videre i overvejelserne 
omkring hvad vi gerne vil arbejde med til 
næste år.  
 
D. 10/5 aftaler vi, om vi vil lave flere og 
forfatter dér opslag til meningsmålinger OM 
vi skal lave mere og evt. efterlyse input til 
flere temaer.  

 

VEJLEDNINGENS DAG 2024 – 20 minutter Referat 

Karina Indkomne kommentarer 
Der er kommet mail og mundtlige 
kommentarer om at man med fordel kan 
skille konference og Vejledningens dag ad. På 
den måde kan man fejre vejledningens dag på 
sin arbejdsplads og stadigvæk være med på 
en god konference. 
 
Hvad skal vi satse på af tiltag i forhold til 
Vejledningens dag? 

Vi overvejer hvilke tiltag, der kunne være 
relevante og tager det med i vores 
planlægning ved næste møde.  

 

WEBMASTER OG BLADUDVALGSFORMAND - 5 minutter 

Karina Stine og Helene er stoppet pr. 1. marts. 
Henrik har overtaget webmasteropgaven. 



 

Indtil nu er Karina bladudvalgsformand. Men det skal op på næste møde, i forbindelse 
med arbejdsopgaver. 

 

 

NÆSTE MØDE DEN 10. MAJ – 10 minutter Referat 

 Hvor? Århus 
Arbejdsopgaver 
Andet? 

Charlotte har teten på at undersøge, om vi 
kan være i Studenterrådgivningen - ellers 
hører Jacob i Studievalg. Lokale booket som 
backup i Skanderborg. Folk fra Sjælland kan 
med fordel køre i bil sammen, da der er 
sporarbejde. 

 

SIDEN SIDST… 

Karina Der er sendt følgende høringssvar siden sidst: 
 

- Høring over forslag til lov om ændring af lov om institutioner for 
almengymnasiale uddannelser og almen voksenuddannelse m.v. 
(Afstandszoner i skoleåret 2023/24) 

- Høring over udkast til bekendtgørelse om elevfordeling, transporttid og 
optagelse på de gymnasiale uddannelser 

- Høring over bekendtgørelse om forsøg om ekstra erhvervsrettet påbygning 
for elever og lærlinge på erhvervsuddannelser, som deltager i EuroSkills i 2025 

- Høring over forslag til lov om ændring af lov om de gymnasiale uddannelser 
(Udvidelse af lovens formålsbestemmelse og indførelse af obligatorisk 
seksualundervisning) 

- Høring over udkast til Forslag til lov om ændring af lov om 
ungdomsuddannelse for unge med særlige behov (Flere rettigheder og bedre 
tilrettelæggelse af særligt tilrettelagt ungdomsuddannelse) 

 
 
Møder mm: 
Deltaget i rundbordssamtale hos Danske Regioner om køn og uddannelsesvalg den 20. 
januar 2023 
NFSY møde online den 20. februar 2023 
Overlevering af webmasteropgaver 23. februar 2023 
Interview med japansk forsker om DVF og vores rolle + KUI 27. februar 2023 
 
Artikler mm: 
Artikel på folkeskolen.dk Vejledning er nævnt én gang i regeringsgrundlaget – og det 
har ikke noget med UU at gøre (folkeskolen.dk) 
 
Artikel i Information den 31. januar 2023: Betegnelsen ”ikkeuddannelsesparat” er 
fjernet. Men opdelingen af eleverne fortsætter 
 
Omtale af podcast i nyhedsbrev til UU fra folkeskolen.dk 22. februar 2023 
 

https://www.folkeskolen.dk/erhvervsuddannelser-praksisfaglighed-skolepolitik-christiansborg/vejledning-er-naevnt-en-gang-i-regeringsgrundlaget-og-det-har-ikke-noget-med-uu-at-gore/4694244
https://www.folkeskolen.dk/erhvervsuddannelser-praksisfaglighed-skolepolitik-christiansborg/vejledning-er-naevnt-en-gang-i-regeringsgrundlaget-og-det-har-ikke-noget-med-uu-at-gore/4694244


 

   

 

EVENTUELT 

 

 

PUNKTER TIL NÆSTE GANG 

 

 

Kommende møder: 

#6 Fysisk møde - Onsdag den 10. maj kl. 10.30-16.00 (Århus) 
 

 

 


